
EU se vse bolj 
posveča mladim 
 Dan Evrope  Številne pobude in programi

BRUSELJ Pred 74 leti je Robert 
Schuman, tedanji francoski zu-
nanji minister, predlagal po-
budo za trajen mir v Evropi. Ta-
koj po drugi svetovni vojni je 
Schuman, bodoči predsednik 
Evropskega parlamenta, pred-
lagal ustanovitev Evropske 
skupnosti za premog in jeklo 
prav zato, da bi preprečili nena-
dzorovano proizvodnjo orož-

ja. Ustanovne članice, med ka-
terimi so bile tudi Nemčija, 
Francija in Italija, so počasi 
vključevale tudi večji del dana-
šnjih držav članic in se leta 1993 
združile v Evropsko unijo. 

Dan Evrope praznujemo 9. 
maja. Letos pa so na sedežu 
Evropskega sveta v Bruslju pri-
redili dan odprtih vrat in seri-
jo vodenih ogledov v soboto, 4. 

maja. Vrsta prireditev in dejav-
nosti je sicer potekala v vseh in-
stitucijah Evropske unije. V 
zgradbi, v kateri domuje Svet, 
pa so se zvrstili nastopi in pri-
reditve, na katerih so prikaza-
li raznolike evropske kulture in 
države, s čimer smo tudi mladi 
lahko bolje spoznali raznobarv-
nost Evrope. EU v zadnjih letih 
svoje dejavnosti vse bolj osre-
dotoča na mlajše generacije. 

Leto 2022 je bilo evropsko le-
to mladih. Preko te zamisli je 
EU okrepila in ustvarila števil-
ne pobude za mladino s konč-
nim ciljem promoviranja pri-
ložnosti za mlade, opozorila 
mlade na možnosti, ki jih zele-
ni digitalni prehod prinaša mla-
dim državljanom, spodbujanja 
mladih za aktivno državljanstvo 

in vključiti mladinsko perspek-
tivo v politiko. V okviru evrop-
skega leta mladih bodo pote-
kali tudi dogodki, konference 
in informacijske kampanje za 
pobude in projekte, ki jih or-
ganizira EU. Med najbolj po-
znanimi je Erasmus+, program 
za podpiranje izmenjav mladih 
na področju izobraževanja, 
usposabljanja in športa po 
Evropi, največkrat v tujih dr-
žavah. Program Ustvarjalna 
Evropa razvija ustvarjalne, 
medkulturne in komunikacij-
ske izmenjave med kulturami. 
Sem seveda sodi tudi Evropski 
izobraževalni prostor, ki pod-
pira idejo, da se mladi lahko 
prosto izrazijo in angažirajo v 
evropski politiki ter soobliku-
jejo prihodnost Evrope.

 Katerina Antler in Erik Biagi  Županja in župan letošnje Majence. 
Spregovorila sta o vlogi mladih pri organizaciji dolinskega praznika,  
ki poteka vsako leto in ki sloni ravno na vaški mladini 

»Majenca jih spremlja od 
mladih let do odraslosti«

Intervju

DOLINA »Brez mladine ni Ma-
jence.« Tako trdita županja in 
župan letošnje izvedbe dolinske 
Majence, Katerina Antler in Erik 
Biagi. Povabili smo ju na pogo-
vor, da bi nam pojasnila vlogo 
mladih pri organizaciji tega ze-
lo priljubljenega slovenskega 
praznika, ki poteka vsako leto. 

Koliko mladi pripomorejo k us-
pešni izvedbi Majence? 
Katerina: Majenca je vaški pra-
znik, ki sloni predvsem na mla-
dih. Njihova pot se začne pri šti-
rinajstih letih, ko vstopijo v fan-
tovsko in dekliško ter skrbijo 
za manjše naloge. Nato posta-
nejo dekleta pri šestnajstih in 
fantje pri osemnajstih letih par-
terce in parterji. S tem prevze-
majo težje naloge in večjo odgo-
vornost.  
Erik: Mladi so eden izmed ključ-
nih stebrov praznika. Majenca 
jih spremlja od mladih let, ko za-
čenjajo prevzemati prve odgo-
vornosti in naloge, pa vse do od-
raslosti. Majence ni brez mladih. 

Kakšen je odnos mladih do Ma-
jence? 
Katerina: Zelo so zanesljivi in 
resni. Redno prihajajo na ses-
tanke, na vaje in se udeležujejo 
čiščenja. Čeprav imajo različne 
obveznosti zunaj tega, lahko ra-
čunamo na to, da bodo na Ma-
jenci vsi sodelovali. To izkazu-
je tudi navezanost na praznik. 
Erik: Angažirani so. Majenca sle-
di rasti Dolinčank in Dolinča-
nov in jim tako pomaga spelja-
ti naloge s konstantnim delom. 
Ponosni so, ker imajo privilegij, 
da to tradicijo predajajo nasled-
njim generacijam.  

Kaj jim je najbolj všeč? 
Katerina: Druženje. Majenca bo 
za mlade vedno priložnost za 
družabnost in za čas, ki ga pre-
živiš s prijatelji. 
Erik: Že od mladih let sem s svo-
jega balkona opazoval mlade 

 Erik Biagi in Katerina Antler  Župan in županja letošnje dolinske Majence

parterce in parterje. Ko sem se 
pa sam znašel v tej skupini, sem 
se začel resnično zavedati, kaj 
je Majenca. Postane del tvojega 
življenja. 

Kaj mladi odnesejo iz te izkušnje? 
Katerina: Vsako leto več odgo-
vornosti. Zavedajo se, kaj se 
skriva za Majenco in koliko so 
res bistveni za njen dober izid.  
Erik: Odnesejo spoznanje, da so 
iz Doline. Boris Pangerc je za-
pisal tako: Majenca je Dolina in 
Dolina je Majenca. Odnesejo 
tradicijo in vse, kar sodi zraven: 
učenje polke in valčka, pomen 
dela v večji skupnosti, upora-
bo orodja, izrazoslovje itd. Če 
tega ne bi bilo, bi se vse izgubi-
lo. Dolina ima kulturo Majence 
in Majenca ima kulturo naših 
krajev. Iz generacije v genera-
cijo se posredujejo določena 

znanja in funkcije, še posebej pa 
nepozabni trenutki. 

Kako spodbujate mlade, da bi bi-
li bolj vključeni, samozavestni in 
sodelovalni? 
Katerina: Bistveno vlogo odigra 
ambient, v katerem delujemo. 
Treba je ustvariti primerno in 
udobno okolje, znotraj katere-
ga se bodo mladi dobro znašli 
in se tako tudi vračali. Treba jih 
je spodbujati k stalni aktivno-
sti, ne le med Majenco, temveč 
celo leto. 
Erik: V Dolini imamo prostore 
Majence, ki jim v vasi pravimo 
kioski. Mladi se tam lahko dru-
žijo in prirejajo zabave ter kul-
turne dogodke. Čutiti morajo, 
da so del neke skupine, ki jih ce-
ni. Treba jim je izkazati hvale-
žnost. Če se tako počutijo, po-
tem vse pride samo od sebe.

Brez mladih 
Majence 
ne bi bilo

Majenca slavi pomlad, mla-
dost in ljubezen ter v Dolini 
združuje predvsem mlade. 
»Brez mladih enostavno ne 
bi šlo naprej. Ne bi bilo na-
daljevanja oz. prihodnosti. 
Majenca sloni na mladih,« 
pravi Katerina Antler. Erik Bi-
agi doda: »Brez mladine ni 
Majence. Koncept je še kar 
soliden. Mladi so nosilci tega 
praznika, trudijo se, da pos-
tavijo pokonci vaški praznik, 
ki postaja vse zahtevnejši.«

@direkt_pd 
#bodidirektenInstagram

 pogi_pogačar:  V življenju je bolj pomembno, 
kako se dvigneš po padcu, kot pa da paziš, da ne 
boš nikoli padel. 

 rogla_roglič:  Tudi meni bi bilo všeč zmagati 
kljub padcem ... 

 giro_2024:  Če bi prišel, bi morda imel svojo 
priložnost! 

 slofest.2025:  Čakamo vas na naslednjem 
Slofestu! 

 go!2025:  Hmmmm, kaj ne bi rvali zmaknit 
za eno leto, da oba dobiva čim več gledalcev? 

 evrovizija_2024:  Hvala Bogu nimam teh 
problemov ... 

 angelinamango.it:  Ne vidim ure nastopa!!! 

 veronika.si:  Angelina, v slovenščini ta zveza 
nima pomena ... Bolje bi bilo »komaj čakam« ali 
»tako sem nestrpna« ... Katere ure pravzaprav 
ne vidiš?

Evropa naj 
bi imela 
izvor v grški 
mitologiji
Izvor imena »Evropa« 
nam je nekoliko nejasen. 
Ime naj bi izhajalo iz sta-
rogrške mitologije. 

Ena izmed teorij pravi, 
da izvira iz grške besede 
»eurus«, ki pomeni »ši-
rok«. Po drugi teoriji naj bi 
ime »Evropa« izhajalo iz 
feničanske besede »ereb«, 
ki pomeni »sončni zahod« 
ali »zahod«, saj Evropa le-
ži zahodno od Azije, Feni-
čani pa so bili pomembni 
trgovci v Sredozemlju. 

V grški mitologiji je bila 
Evropa feničanska prince-
sa, ki jo je ugrabil bog Zevs 
v obliki bika. Sčasoma se 
je izraz »Evropa« začel 
uporabljati za ozemlje, ki 
obsega najzahodnejši del 
ev razijske celine.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Trenutni sodelavci  
mladinske strani @Direkt:  
Svetlana Brecelj, Julija 
Cante, Martina Cavotta, 
Nicolò Coretti, Nika 
Maria Costantin, Marco 
D’Errico, Malina Dolhar, 
Lapo Farolfi, Tadeja 
Gergolet, Sara Hlabian, 
Robert Kovic, Mateja 
Martini, Gaja Pelà, 
Francesco Petaccia, 
Veronica Piredda, Simon 
Simcic, Damir Terčon 
in Ivan Visintin. 
Pridruži se nam!
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